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V roce 2021 hodně zdraví, lásky, V roce 2021 hodně zdraví, lásky, 
úspěchů a „velkou kliku“ úspěchů a „velkou kliku“ 

Vážení spoluobčané,

Nový rok není jen údaj v kalendá-
ři, ale pro každého z nás znamená 
i začátek nových plánů, předsevzetí, 
které bychom během nastávajícího 
roku 2021 chtěli uskutečnit v soukro-
mém i pracovním životě. Starý rok se 
rychlým tempem přehoupl do roku 
nového. Minulý rok zasažený epidemií 
nového koronaviru postihl také život 
v naší obci. Každý z nás stále pociťuje 
omezení, kterými se naše vláda snaží 
dostat situaci pod kontrolu.

V roce 2020 jsme dokončili lávku pro 
pěší a cyklisty v Pískovně a křižovatku 
za prodejnou Qanto, na sklonku roku 
jsme jako pilotní obec přešli k novému 
systému svozu plastu a papíru „dům 
od domu“. Slibujeme si od tohoto 
větší pořádek v naší obci, méně vývozů 
a také ušetřené finance.

Společenských a sportovních akcí 
jsme si v minulém roce moc neužili 
a můžeme si do letošního roku přát, 
aby se situace s koronavirem v co nej-
kratší době zlepšila a mohli jsme naše 

životy prožívat jako dříve. Doufám, 
že i vy, občané, jste prožívali úspěchy 
a pozitivní události, které převažovaly 
nad nepříjemnými.

Dovolte, abych Vám popřál nejen 
jménem svým, ale i jménem obecního 
zastupitelstva a zaměstnanců obce 
hodně štěstí, zdraví, osobních i pra-
covních úspěchů v novém roce.

Radovan Filip, starosta obce

V roce 2021 hodně zdraví, lásky, 
úspěchů a „velkou kliku“ 

přeje redakce zpravodaje



Zp
ra

vo
da

j o
bc

e 
Ži

ch
lín

ek
 | 

20
21

 | 
čí

sl
o 

1 
| w

w
w

.z
ic

hl
in

ek
.e

u

32

Sloup s Nejsvětější Trojicí je datován rokem 1778. Hranolový 
sloup na volutovém podstavci nese korintskou hlavici s tra-
dičním vyobrazením Boha Otce, který drží kříž s Kristovým 
tělem a holubicí – Duchem Svatým. Boky sloupu nesou reliéfy 
světic (sv. Barbora, sv. Anna?). Na podstavci je zřejmě reliéf 
Panny Marie Nanebevzaté. V zadní části podstavce se lze ještě 
dočíst, že sloup byl několikrát opravován (např. 1865, 1928).
Tento sloup bohužel není zařazen do seznamu památek.

K tomuto sloupu se vztahuje následující pověst.

O Svaté Trojici

U Blatníka za žichlínskou rychtou postavili sochu sv. Trojice 
na srázném břehu. Od dávna je tu smutno, neveselo a každý 
si raději zajde, než by tudy večer šel. Bývalo tu slýchat divné 
mručení, jakoby někdo stál za sochou, ale nikdo vidět nebyl. 
Jednou tudy šel kdosi z nádraží a slyšel mručení. Přepadla ho 
hrůza a dal se do běhu. Bohužel neznámý neviděl sráz a spadl 
střemhlav dolů. Domů přišel pohmožděn a samá boule. Brzy 
na to zemřel.

(V. Z. Hackenschmied: Na besedě)

Renovovaný sloup s  Nejsvětější Trojicí
Ačkoliv jsme se ten-
to rok s mnoha čerty 
nepotkali, alespoň nás 
příjemně překvapily 
čertice v naší prodejně.

►
foto: M. Skalická fo
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Celý rok 2020 byl netradiční, také 
advent pokračoval v tomto duchu. 
První adventní neděli jsme se bohužel 
nemohli sejít u tradičního rozsvícení vá-
nočního stromečku, ale přesto jste si při 
procházce mohli zazvonit na zvoničku 
a prohlédnou si betlém, který zůstával 
u obecního úřadu po celou dobu Vánoc. 
I stromeček byl v tuto neděli rozsvícen 
ve znamení nadcházejících svátků.

Také se u nás ve vesnici objevili 5. pro-
since čerti v doprovodu andělů a Miku-
láše. Co jsem se doslechla, tak všechny 
děti byly moc šikovné a Mikuláši před-
nesly básničku nebo zazpívaly písničku. 
Nevím, že by si někoho odnesli, i když 
někde prý byli na vážkách. Je vidět, že 
tu máme hodné děti. Doufám, že na 
nás v příštím roce nezapomenou a opět 
přijdou obdarovat naše šikovné děti.

Všem mnohokrát děkuji za přípravu 
betlému, zvoničky, pouštění koled 
a účast při pochůzce Mikulášovy druži-
ny. Bez Vás by nebylo vůbec nic.

B. Indrová

V následujícím textu bych vás chtěla 
seznámit s nejdůležitějšími událostmi, 
které se řešily na veřejných zasedáních 
zastupitelstva obce ve 4. čtvrtletí roku 
2020.

Zasedání zastupitelstva obce Žichlí-
nek dne 19. 11. 2020

 - Zastupitelstvo obce schválilo odmít-
nout dotaci ve výši 3 189 043,93 Kč 
na projekt „Zvýšení kapacity a zajiš-
tění bezbariérovosti v ZŠ Žichlínek“ 
přidělené z Integrovaného regionál-
ního operačního programu MAS 
Lanškrounsko. Důvodem odmítnutí 
bylo zamítnutí žádosti o dotaci na 
paralelní projekt „Rozšíření a navý-
šení kapacity MŠ“ (pro: 8, proti: 0, 
zdrželi se: 0).

 - Zastupitelstvo obce schválilo podat 
žádost o poskytnutí dotace v roce 
2021 na projekt „Výměna střešní 
krytiny a výstavba štítu na objektu 
ZŠ a MŠ v Žichlínku“ z programu 
Ministerstva pro místní rozvoj 
„Podpora obnovy a rozvoje ven-
kova – Rekonstrukce a přestavba 

Poplatek za provoz systému shro-
mažďování, sběru, přepravy, třídění, 
využívání a odstraňování komunálních 
odpadů činí na poplatníka s trvalým 
pobytem v obci Žichlínek 400,– Kč, 
poplatek je splatný do 31. 3. 2021 (po-
platník, který v průběhu roku dovrší 
80 let, platí poplatek ve výši 200,– Kč), 
další úlevy jsou popsány v Obecně 

Rozsvícení stromečku a  čertovská nadílka

veřejných budov“ (pro: 8, proti: 0, 
zdrželi se: 0).

 - Zastupitelstvo obce schválilo prodej 
pozemku p.č. 1894/19 o výměře 449 
m2 manželům Rostislavu a Jaroslavě 
Herzogovým, Žichlínek čp. 234 za 
cenu 20,– Kč/m2 (pro: 8, proti: 0, 
zdrželi se: 0).

Zasedání zastupitelstva obce Žichlí-
nek dne 17. 12. 2020

 - Zastupitelstvo obce schválilo roz-
počet obce na rok 2021, který počítá 
s celkovými příjmy 20 810 400,– Kč, 
s celkovými výdaji 26 631 500,– 
Kč a se zapojením části přebytku 
z minulých let ve výši 5 821 100,– Kč 
(pro: 8, proti: 0, zdrželi se: 0).

 - Zastupitelstvo obce schválilo podání 
žádosti o dotaci na realizaci projektu 
Dětské hřiště Žichlínek z programu 
Ministerstva pro místní rozvoj „Pod-
pora obnovy a rozvoje venkova – 
Podpora budování a obnovy míst 
aktivního a pasivního odpočinku“ 
(pro: 8, proti: 0, zdrželi se: 0).

Jednání zastupitelstva obce

Informace z  obecního úřadu - poplatky

 - Zastupitelstvo obce schválilo prodej 
části pozemku p.č. 693/1 o výměře 
107 m2  panu Petru Dulkajovi, Žich-
línek čp. 273 za cenu 20,– Kč/ m2 
(pro: 8, proti: 0, zdrželi se: 0).

 - Zastupitelstvo obce stanovilo 
měsíční odměnu poskytovanou 
neuvolněnému místostarostovi obce 
dle Přílohy č. 5 k zápisu ze zasedání. 
Navýšení měsíční odměny je podlo-
ženo tím, že místostarosta tráví prací 
pro obec více času, než bylo původně 
předpokládáno (pro: 7, proti: 0, 
zdrželi se: 1).

 - Zastupitelstvo obce projednalo 
zprávu starosty obce o výsledku 
výběrového řízení na akci „Stavební 
úpravy stanice IZS – Požární zbroj-
nice JSDH Žichlínek“ a doporučilo 
starostovi uzavřít smlouvu o dílo na 
realizaci uvedené veřejné zakázky 
s vybraným dodavatelem, kterým je 
firma Tomáš Kozel, IČO 72844078, 
za cenu 915 131,61 Kč (pro: 8, proti: 
0, zdrželi se: 0).

Zpracovala Blanka Hubálková

závazné vyhlášce obce č. 2/2019.

Sběrný dvůr odpadů je otevřen každou 
sobotu od 8:00 do 11:00.

Poplatek za psa za kalendářní rok 2021 
činí 150,– Kč, za druhého psa 300,– Kč 
(pokud je majitel starší 65 let, poplatek 
za druhého psa je 200,– Kč), poplatek 
je splatný do 30. 4. 2021.

Platbu je možno provést v hotovosti 
na Obecním úřadu v Žichlínku nebo 
platbou na účet číslo 10522611/0100, 
jako variabilní číslo uveďte vaše číslo 
popisné.

Monika Šulová, účetní obce
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Mateřská škola
V podzimním období provoz mateřské 
školy i přes nepříznivou epidemio-
logickou situaci probíhal téměř bez 
omezení.

Ve školce si děti vyrobily podzimní 
lucerničky, přivítaly sv. Martina 
a očekávaly sněhovou nadílku, v čase 
blížících se Vánoc upekly perníčky 
a linecké cukroví, vytvořily přáníčka 
a drobné dárečky z keramiky.

I v tomto zvláštním období za dětmi 
zavítal nejdříve Mikuláš a posléze Je-
žíšek. Mikuláš děti pochválil, ale i při-
pomenul případná zlepšení v chování 

Nepříznivá epidemiologická situa-
ce děti ochudila o tradiční vánoční 
besídku, jarmark, ale i přesto strávily 
ve škole vánočně laděné chvíle. Tyto 
Vánoce jsou jiné než ty, na které jsme 
byli zvyklí. Všichni jsme byli postaveni 
před novou výzvu, jak tyto krásné dny 
pojmout a zároveň nebýt ve stresu 
a starostech. Jelikož musíme dodržo-
vat nutná hygienická opatření, roz-
hodli jsme se, že každá třída si udělá 
svůj vlastní vánoční program, a završí 
tak příjemně a radostně tento rok.

V prvním ročníku si děti s paní učitel-
kou Řehákovou nachystaly vánoční 
pohoštění, vyzkoušely si některé vá-
noční zvyky a tradice. Děti se vzájem-
ně obdarovaly dárečky a nezapomněly 
ani na zvířátka. Společně vyrobily 
a rozvěsily po školní zahradě recyklo-
vatelná ptačí krmítka. Jako dáreček 
pro své nejbližší děti vyrobily kera-
mické kapříky, svícen z pomeranče 
a z borovicových šišek skřítky a andíl-
ky. Vánoční atmosféru jim zpříjemnil 
poslech koled a vánočních povídek.

Žáci 2. a 4. ročníku pod vedením 
paní učitelky Martinákové zahájili 
vánoční atmosféru již 1. prosince. Na 
děti čekal ve třídě adventní kalendář 
plný úkolů a odměn. Díky němu si 
připomínaly zajímavé věci spojené 
s Vánocemi. Žáci se touto cestou 
vydali k Betlému, připomněli si zvyky, 
tradice a některé z nich si i vyzkoušeli. 
Dívky si hodily střevícem, společně 
si utrhli barborku a vyzkoušeli si 
předvídání budoucnosti ze 7 hrníč-
ků. Adventní kalendář museli splnit 
předčasně a to už 18. prosince. V ten 
den na děti čekal ve třídě vánoční 
stromeček a tvořivé dílničky. Děti vy-
robily přáníčka pro své blízké, ozdobu 
v podobě stromečku a svícny na stoly. 
V samotném závěru si děti rozdaly 
dárečky, které na ně čekaly pod vánoč-
ním stromečkem.

Ve třetím ročníku si také užívali 
vánoční atmosféru. Děti byly velmi 
natěšené, připravily pro své spolužáky 
ze třídy dárečky, které položily pod 
vánoční stromek ve třídě. Od rána 
je sváteční atmosférou provázely 
koledy a vůně skořice. Děti na jablíčko 
pomocí špejlí navlékly želatinové 
bonbónky a ozdobily je mašličkou 
a svíčkou. Nejvíce očekávanou chvil-
kou bylo i zde rozdávání dárků. Děti 
byly nadšené a jejich oči zářily radostí 

a obdaroval děti malým dárečkem. 
Ježíšek zanechal dětem nadílku pod 
stromečkem.

V lednu v našem kolektivu přivítá-
me novou paní učitelku. Paní Lenka 
Špačková povede děti ve třídě Berušek 
spolu s paní učitelkou Eliškou Gloca-
rovou, zastoupí paní učitelku Marcelu 
Skalickou, která odchází na mateř-
skou dovolenou.

Základní škola
Podzimní dny přinesly školákům 
náročné období. Vzdělávali se distanč-
ní formou, která pro mnohé z nich 

a štěstím z přítomného okamžiku. 
V samotném závěru si s paní učitelkou 
Zastoupilovou připily dětským šam-
paňským a popřály si krásné vánoční 
svátky strávené ve zdraví, štěstí, lásce 
a v kruhu svých nejbližších.

Poslední den ve škole v roce 2020 pro-
běhl i v 5. třídě ve slavnostním duchu 
předvánočních oslav. Na začátku dne 
si paní učitelka Knápková s dětmi po-
vídala o zvycích a obyčejích v Čechách 
a cizích zemích. Děti se těšily na 
dárečky, takže hned poté je rozbalily 
a pohrály si s nimi. Následně vyráběly 
svícínky, balily vlastnoručně vyrobené 
keramické betlémy. Jelikož je pobyt 
na čerstvém vzduchu zdravý, společ-
ně vyrazily na procházku ke krmelci 

nebyla lehká. Za toto období si děti 
zaslouží velkou pochvalu a obdiv za 
to, jak s velkým nasazením a svědo-
mitostí přistupovaly k on – line výuce 
a plnily zadané úkoly. Rodičům patří 
poděkování za vstřícnost, pochopení, 
spolupráci a zpětné vazby.

Období adventu

Na pátek 4. prosince připravily paní 
učitelky pro své žáky tematické dopo-
ledne. Čtení, psaní a počítání s čertíky 
a andílky bylo pro děti milým zpestře-
ním. Během dopoledne školu navštívil 
Mikuláš s čertem a dětem rozdali 
drobné dárky.

a nechaly tam pár dobrot pro lesní 
zvířátka. Závěrem si několik dětí ze 
třídy připravilo pro spolužáky krátkou 
zábavnou scénku a stezku po škole.

Přejeme všem dětem a rodičům 
v novém roce mnoho zdraví, krásných 
zážitků a opět „normální“ svět.

Kolektiv zaměstnankyň ZŠ a MŠ Žichlínek

Poděkování

Velmi děkuji za odvedenou práci 
paním učitelkám ZŠ a MŠ Žichlínek, 
paní vychovatelce, školnicím a pra-
covnicím školní jídelny. Také děkuji 
panu starostovi, místostarostovi obce 
Žichlínek a zastupitelům obce a paní 
Daně Krátké za podporu školy.

Radka Špačková

Škola



Zp
ra

vo
da

j o
bc

e 
Ži

ch
lín

ek
 | 

20
21

 | 
čí

sl
o 

1 
| w

w
w

.z
ic

hl
in

ek
.e

u

76

14. 10. 2020 TP (technická pomoc), voda pod podjezdem 
Žichlínek

Opět nás potrápilo déle trvající dešťové počasí, a tak jsme 
byli na žádost KOPIS vysláni pod podjezd u nádraží, kde se 
opět zvedla hladina na cca 20 cm. Situace byla oznámena na 
KOPIS a SSÚ PK k označení překážky.

25. 10. 2020 Požár kotelny, Damníkov 199

Zde se jednalo o neodborné roztápění kotle na tuhá paliva 
pomocí benzínu. Při podpalování se vznítily výpary a násled-
ně chytlo zařízení a palivo v kotelně. Uhašení bylo provede-
no již před příjezdem JPO sousedy. Majitel byl lehce zraněn 
na rukou.

29. 10. 2020 TP, proplach propustků pod tratí, Trpík

Jednotka provedla propláchnutí propustků pro rekonstruo-
vanou trat Česka Třebová – Moravská Třebová.

2. 11. 2020 TP, proplach propustků pod tratí, Trpík

Pro velký úspěch a množství propustků jsme byli využiti 
ještě jednou.

7. 11. 2020 TP, oplach komunikace v obci Sázava

Byl proveden oplach místní komunikace od nečistot v obci 
Sázava.

8. 11. 2020 Požár ve firmě Wendell

Zde se jednalo o nedbalost při rozbrušovacích pracích při 
dostavbě druhé haly a následný požár výrobků v provozu 
firmy.

17. 12. 2020 TP, oplach komunikací v obci Lubník

Opět jsme provedli oplach místního náměstíčka a opravova-
né cesty v obci Lubník.

Fotbal Žichlínek
Po jarní vynucené covid přestávce a letní přípravě nám úspěš-
ně začala 8. srpna na domácím hřišti nová fotbalová sezóna 
2020/2021 zápasem muži „A“ Žichlínek vs. České Heřmanice 
(0:3). Naše rezerva o den déle dokázala v úvodním kole po-
razit FC JISKRU 2008 „C“ na jejich hřišti v Králíkách (3:1). 
Výsledky a aktuality najdete na našich oddílových stránkách 
https://www.fotbal-zichlinek.cz/.

O prvním zářijovém víkendu se odehrály úvodní zápasy star-
ších a mladších žáků a vše se zdálo být zase jako dřív. Trénin-
ky a zápasy bez omezení diváků, plné ochozy, prostě fotbalová 
paráda. Pohoda a spokojenost nám ale moc dlouho nevydrže-
ly. 5. října z důvodu epidemie koronaviru vláda nařídila opět 
nouzový stav, který stále ještě umožňoval hrát bez diváků. To 
se změnilo 11. 10. 2020, kdy byly zrušeny všechny nepro-
fesionální soutěže a bohužel nebylo dovoleno ani trénovat. 
Koncem listopadu jsme tréninky organizovali ve skupinách 
po 6 hráčích, což bylo složité, ale řešitelné. Po prosincovém 
rozvolnění jsme jásali, trénovali plnohodnotně a týmově na 
hřišti s umělým povrchem, to bohužel netrvalo ani do konce 
roku a 27. 12. 2020 opět STOP SPORTU. Co dodat? Snad 
tato nevlídná doba koronavirová ustoupí a sezona se v pohodě 
a bez problémů po Novém roce dohraje. Doufáme, že budeme 
moci trénovat, hrát, scházet se, družit se a hlavně bez zábran 
zajít do hospůdky na pivko či limo.

V půlce prosince jsme ještě stihli zorganizovat brigádu v rám-
ci soutěže Gambrinus - kopeme za fotbal, které se náš oddíl 
účastní. Odvážným brigádníkům děkuji.

Velké DÍKY patří také obecnímu úřadu!

Šťastný nový rok 2021, pevné zdraví, štěstí a spoustu hez-
kých, nejen sportovních úspěchů vám za Fotbal Žichlínek 
přeje

František Filip, předseda oddílu

Výjezdy jednotky sboru dobrovolných hasičů obce 
Žichlínek za čtvrté čtvrtletí, shrnutí celého roku 2020

Nový rok přinese změny 
ve způsobu placení 
parkovného i nový ceník

Shrnutí roku 2020
Jednotka zasahovala v tomto roce 30x. Většinou se jednalo 
o požáry a TP (oplachy, proplachy, kácení stromů a čerpání 
vody) na žádost KOPIS PK, starostů okolních obcí, nebo 
přímo občanů.

V tomto podivném roce se i nás dotklo omezení vzniklé 
situací okolo Covid 19. Museli jsme omezit školení, páteční 
práce v hasičárně a i kulturní život, na kterém jsem se spo-
lečně s SDH podíleli.

Z příjemnějších událostí hodnotím příchod Tomáše Šrámka 
a Petra Slouky do řad členů výjezdové jednotky a účast členů 
na akci Žichlínský škerpál.

V dopoledních hodinách 7. listopadu jsme vyzkoušeli 
průjezdnost techniky po mokrém kukuřičném strništi ZOD 
Žichlínek, kde si strojníci vedli dobře, ale také vozidla, a tak 
pomoc na vytažení využila obě vozidla.

V listopadu s ukončením v prosinci zvládlo 6 strojníků 
e-learningové (online testy) přezkoušení strojníků po 5 
letech u školícího zařízení HZS se sídlem ve Frýdku Místku 
na výbornou.

V první polovině roku nás čeká rekonstrukce podlah, zdí 
a střechy požární věže, kde bude využita poskytnutá dotace 
od MAS Lanškroun v hodnotě 750 000,– Kč.

Věřím, že rok 2021 nám přinese už trochu více jasna a vol-
nosti jak v životě společenském, tak i v rodinném.

S přáním Vám všem do už probíhajícího roku 2021 - hodně 
štěstí, zdraví, rodinné pohody a málo, spíše žádné trápení.

Za výjezdovou jednotku
„Bobeš“ Josef Kuře, velitel JSDH

Hasiči Fotbal

Od ledna roku 2021 musí řidiči počítat se změnami v par-
kování v centru města. Všechny čtyři parkovací automaty, 
které jsou umístěny na náměstí. J. M. Marků (2x), na 
náměstí A. Jiráska a v ulici S. Čecha – parkoviště u polikli-
niky, budou postupně přeprogramovány a označeny novým 
ceníkem. Součástí nového ceníku je zvýhodněné krátkodo-
bé stání.

Rada města z důvodu snahy o regulaci dopravy v centru 
města schválila upravený ceník parkování. Motoristé 
budou mít prvních dvacet minut parkování zdarma. 
Tuto možnost lze využít pouze 1krát za den. „Tímto krokem 
chceme ulevit občanům, kteří potřebují ve zmíněných lo-
kalitách vyřídit pouze krátké pochůzky, a platba za hodinu 
stání je nadbytečná,“ uvádí ke změně starosta města Radim 
Vetchý. Za první hodinu po vyčerpání nulové sazby bude 
účtováno 10 Kč a každá další započatá hodina vyjde na 
20 Kč. Celodenní parkovné přijde na 100 Kč. Do současné 
doby motoristé platili za první hodinu 10 Kč a každou další 
započatou hodinu také 10 Kč.

Pro obyvatelé s trvalým pobytem v centru města je stanove-
no celoroční parkovné za 2 000 Kč.

K nejvýznamnějšímu navýšení dojde v případě celoročního 
parkovného pro ostatní řidiče, kteří nemají trvalý pobyt 
centru města. Ze současných 2 000 Kč přijde na 5 000 Kč. 
Této změně předcházelo statistické měření, ze kterého 
vyplynulo, že 50 % vozidel denně parkuje na náměstí s kar-
tou. Záměrem je snížit počet takto zaparkovaných vozidel 
v centru a umožnit tak parkování řidičům, kteří potřebují 
zaparkovat za účelem nákupu, návštěvy pošty nebo úřadu.

Placená doba parkování zůstává beze změny. Ve všední dny 
od 7 do 17 hodin a v sobotu od 7 do 12 hodin. Další mož-
nosti bezplatného parkování v blízkosti centra města jsou 
v ulici 5. května nebo na Pivovarském náměstí. 

Město Lanškroun na jaře letošního roku investovalo do 
nových parkovacích automatů, které umožňují více způ-
sobů plateb. Novinkou v roce 2021 bude možnost platby 
parkovného prostřednictvím mobilní aplikace ClickPark. 
Tuto aplikaci si mohou řidiči zdarma stáhnout na google 
play (pro android) a na app strore (pro Apple). Návod pro 
instalaci najdou uživatelé na adrese https://app.clickpark.
cz/app/CZ/napoveda.htm nebo https://clickpark.cz.

Elektronické parkovací karty Pcard lze zaplatit v pokladně 
finančního odboru Městského úřadu Lanškroun. Nákup je 
možný od 15. prosince 2020 s účinností od 1. ledna 2021. 
Celoroční parkovné je možné zakoupit i v průběhu roku, za 
plnou cenu a platit bude vždy jeden kalendářní rok.

Tisková zpráva MÚ
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programy) byla vybrána možnost 
realizace přístavby za budovou školy. 
Bohužel jedna z přislíbených dotací 
nakonec nebyla přidělena z důvodu 
více než malicherných a druhá (cca 3,5 
mil.) zdaleka neodpovídala představám 
zastupitelstva.

Vytvořená dokumentace se však 
nevyhodí a dílčí řešení (bezbariérovost, 
rozšíření kuchyně a jídelny…) mohou 
být v budoucnu využity. Rozšíření škol-
ky je však nutností a nevyhovující počet 
toalet i velikosti zázemí v současné bu-
dově nutí zastupitelstvo dále jednat. Od 
začátku byla ve hře i školka na zelené 
louce, v původních představách kon-
tejnerová, tím pádem relativně levná 
a rychle k dispozici. Tato verze byla však 
zamítnuta po konzultacích jak se členy 
zastupitelstva, kteří mají s podobnou 
stavbou zkušenosti, tak i po zkušenos-
tech z jiných obcí. Kontejnerové stavby 
jsou sice rychlé a levné, bohužel jejich 
životnost není ani zdaleka dostačující 
a velice rychle stárnou. V této chvíli 
se již pracuje na další a doufejme, že 
poslední verzí možného řešení, školce 
zděné s plnou vybaveností 3 tříd a kapa-
citou až 72 dětí.

Další z dlouhodobých a bohužel neře-
šených problémů tykající se naší školy 
je havarijní stav střechy. Problém, který 
i přes značnou závažnost a nebezpečí, 
nebyl i přes relativně levnou možnost 
řešení ani připravován. Pro obec velká 
škoda, dotační programy jsou stále 
obtížněji dosažitelné a alokace urče-
ných financí se každým rokem zmen-
šuje. Na jaře roku 2020 byla podepsána 
smlouva s projektantem, který k podzi-
mu odevzdal kompletní dokumentaci 
včetně žádosti o stavební povolení na 
příslušném úřadu. Stavební povolení 
bylo uděleno v prosinci a souběžně 
s ním bylo zažádáno o přidělení dotace. 

Každý rok pro každou obec začíná 
listopadem roku předchozího. Návrh 
rozpočtu na rok příští, jeho vyvěšení, 
projednání a nakonec schválení. Jaký 
byl ten náš?

Začal pozitivně, příjmy se obci zvedly 
hlavně díky růstu obyvatel. I přes nedo-
statek stavebních parcel se u nás stále 
staví, dětí přibývá, více lidi přichází, než 
nás z různých důvodů opouští. Obec 
roste. Při pohledu na rozpočet roku 
2020 je vidět, že s růstem obce rostou 
i očekávání a snahy o zlepšení života 
obyvatel. I velké projekty se daří reali-
zovat, další se chystají, občas i nějaká 
dotace je udělena, i když podmínky jsou 
stále náročnější. Z větších projektů byly 
ve výdajové části rozpočtu pro rok 2020 
zařazeny tyto:

 - Přeložka místní komunikace u provo-
zovny Qanto,

 - Mostek pro pěší a cyklisty v místní 
části „Pískovna“,

 - Studie rozvoje ZŠ a MŠ Žichlínek,
 - Doplnění a výměna veřejného osvět-

lení,
 - Studie rozvoje bydlení.

Přeložka komunikace 
u  provozovny Qanto
Nebezpečný výjezd z vedlejší silni-
ce, nepřehledná zatáčka, nevhodné 
parkování, často nepřiměřená rychlost 
a v první řadě bohužel i vážné nehody 
tím způsobené vedly k tomu, že už 
předchozí zastupitelstvo obce začalo 
připravovat projekt, který se pokouší 
vyřešit alespoň některé ze zmíněných 
problémů. První zmínka o projektu se 
objevuje v návrhu rozpočtu obce už 
v roce 2016. Ve stejný rok je zadáno 
i vypracování projektové dokumen-
tace. Start byl vynikající, bohužel pak 
nastoupily úřady, změna majitele sou-
sedního objektu a také nedostatečná 
komunikace s dotčenými občany.

Postupně se podařilo vše vyřešit, 
projekt byl odevzdán v červenci roku 
2018 a mohlo se začít s přípravou 
stavby. V podstatě celý rok 2019 se 
řešily majetkové poměry dotčených 
pozemků, jednalo se s občany, novým 

Akce s rozpočtovou cenou 3 572 089,55 
Kč včetně DPH, zahrnující kompletní 
rekonstrukci předního štítu včetně 
nových oken, výměnu krytiny spolu 
s výměnou několika poškozených trá-
mů a instalaci chybějících hromosvodů, 
je plně připravena s možnou realizací 
v roce 2021.

Doplnění a  výměna 
veřejného osvětlení
Problematika každé obce, vybavenost, 
která je nutná, potřebná k zajištění 
bezpečnosti i pohodlí obyvatel, bohužel 
však většinou nedoceněná. Pro někoho 
svítí málo, pro druhého moc. Věc, na 
které pracovalo každé zastupitelstvo jak 
v současnosti, tak i minulosti.

V posledních letech došlo k výměně 
lamp za nové a moderní v oblasti zadní 
cesty od hostince až do místní části 
„Pískovna“. Dále k realizaci a zkušeb-
nímu provozu několika solárních lamp 
v místech, kde by výstavba nového 
vedení byla ekonomicky značně nevý-
hodná. A v neposlední řadě k dílčím 
výměnám na exponovaných nebo nově 
realizovaných místech v obci - na kři-
žovatce před obecním úřadem, u nově 
realizované přeložky komunikace 
u provozovny Qanto, na lávce pro pěší 
a cyklisty nebo například na křižovatce 
u čp. 115.

Další plánovanou rekonstrukcí 
a doplněním stávající větve veřejného 
osvětlení je od čp. 41 směrem k centru 
obce. Současně bylo v rámci napojení 
na veřejné osvětlení u kostela řešeno 
i osvětlení kolumbária (bývalé márni-
ce).

Usnadněním pro občany i správce jsou 
číselná označení osazená na každé ze 
stávajících lamp veřejného osvětlení. 

majitelem objektu, případně s pověře-
ným správcem. Doplňovaly se podpisy, 
upravovalo řešení přeložky se zástupci 
firem, které podnikají v sousedním 
areálu, a pomalu se uvažovalo o vypsání 
výběrového řízení. Stavební povolení 
bylo uděleno 26. 6. 2019. A rok 2020 
byl tím, kdy se vše sešlo, vyřešilo a do-
hodlo, výběrové řízení bylo vypsáno na 
3. 3. 2020 s termíny realizace 1. 4. 2020 
až 30. 11. 2020. Vítěznou nabídku 
(1 428 823,36 Kč s DPH) předložila 
společnost SaM Litomyšl, druhá z po-
daných nabídek byla o cca o 500 000 Kč 
vyšší.

Závěrečný kolotoč víceprací (nutná 
oprava kanalizace), úprav na poslední 
chvíli (změna vedení a prodloužení 
chodníku kolem komunikace), hledání 
konkrétních řešení s nájemci v objektu 
(odstavný pruh k vykládce kamionů) 
a nakonec povinný vsakovací pruh 
v travnaté ploše byly už jen radostnou 
starostí. Akce se dle nás i dle vyjádření 
zástupců dopravní policie povedla a do-
šlo ke zlepšení rozhledových podmínek 
a celkové bezpečnosti v dané oblasti. 
Teď už jen ta rychlost a nevhodné 
parkování! Ale to už je úkol hlavně pro 
policii.

Mostek pro pěší a  cyk-
listy v  místní části 
„Pískovna“
Zcela odlišná akce od předchozí, 
podobný začátek, naštěstí mnohem 
jednodušší průběh, ale opět malé ale.

O tomto projektu se také uvažovalo 
už za předchozího vedení obce. První 
zmínka v rozpočtu je z roku 2017, 
pozemkové problémy žádné, jednání 
s občany bez problémů, ale k úřadům se 
přidává na první místo Povodí Moravy 
s.p. Délka přípravy a následná realizace 
celé akce je tedy podobná.

Odevzdání projektové dokumentace je 
datováno na únor roku 2019. Následuje 
klasický postup, doladění posledních 
problémů, získání stavebního povole-
ní, vypsání výběrového řízení a ná-
sledná realizace. Bohužel tady nastal 

Při poruše nebo například nevyho-
vujícím nasměrování dané lampy je 
vhodné nahlásit na obec vyznačený kód 
k urychlení nápravy.

Studie rozvoje bydlení
Opět problematika stará jako obec 
sama. Největší z připravovaných akcí je 
jistě parcelace pole u odbočky na obec 
Luková. Akce plánovaná od roku 2016, 
započatá přípravou povinné územní 
studie dané oblasti. Přes nepřízeň 
úřadů byla tato studie dokončena 
a zaregistrována na krajském úřadě 
na podzim roku 2020, tedy takřka po 
5 letech. V průběhu realizace územní 
studie byla zvětšena minimální rozloha 
připravovaných parcel z původních 760 
m2 na současných 916 m2.

Aktuálně je v přípravě první fáze této 
akce, tedy výstavba páteřní komuni-
kace spolu se zasíťováním 22 parcel 
pro rodinné domy a 3 bytových domů, 
z toho jednoho s bezbariérovým přístu-
pem pro občany v důchodovém věku. 
Příprava projektové dokumentace 
k zasíťování by měla být hotová během 
následujícího roku s možností realizace 
v roce 2022.

Ve fázi vypracování projektové doku-
mentace jsou i další 3 oblasti v rámci 
katastru obce. Na těchto podstatně 
menších lokalitách je plánována výstav-
ba vesnického typu s velikostí parcel od 
2 000 m2 výše.

Socha Nejsvětější Tro-
jice
Z menších, již hotových projektů jistě 
zaujala renovace sochy Nejsvětější 
Trojice u silnice směr Rychnov na 
Moravě („na kopci nad rychtou“). Na 
první pohled jednoduchá, na ten druhý 
už o poznání složitější záležitost. Socha 
ležící v těsné blízkosti silnice byla léta 
poškozována jak obvyklými vlivy, tak 
i posypovou solí, vodou od projíždějí-
cích aut a v nedávné minulosti i inten-
zivním spadem pylu z blízko stojící lípy. 
Socha je sice v majetku obce, pozemek 
pod ní už však ne. A tak začala snaha 
o záchranu památky, kterou naštěstí 
podpořila získaná dotace v hodnotě 70 
% z rozpočtové ceny za renovaci. Jedná-
ní se Správou a údržbou silnic (SUS – 
majitel pozemku), doporučeným 
restaurátorem (návrh řešení renovace), 

další problém, první výběrové řízení 
(29. 4. 2019) bylo zrušeno z důvodu 
značného překročení rozpočtové ceny 
(o více než 1,5 mil. korun). Situace 
(nejen) na trhu dopravní staveb je 
dlouhodobě nepříznivá, obzvláště pro 
malé obce. Vysoutěžit cenu nižší, než 
je ta rozpočtová, je takřka nemožné. 
Obec se tedy po konzultaci se zástupci 
DSO Mikroregion Severo-Lanškroun-
sko rozhodla vypsat druhé výběrové 
řízení na jaře roku 2020 (3. 3.) s před-
pokládaným výběrem zhotovitele do 
31. 3. 2020. Toto výběrové řízení bylo 
pro obec o poznání příznivější a s na-
bídnutou cenou 4 038 980 Kč s DPH jej 
vyhrála společnost Potrubí Seidler s.r.o. 
V průběhu května 2020 došlo k předání 
stavby zástupcům vítězné společnosti 
a 30. 11. 2020 k předání lávky obci 
za přítomnosti stavebného dozoru. 
Poslední prací na lávce bude finální 
epoxidový nátěr betonového povrhu na 
jaře 2021. Tento nedostatek nebrání po-
užívání lávky, ani není překážkou právě 
řešené kolaudace stavby.

Díky této stavbě a navazující cyklo-
stezce mají občané i případní turisté 
možnost bezpečné cesty ze středu obce 
Žichlínek až do Lanškrouna.

Studie rozvoje ZŠ a  MŠ 
Žichlínek
Dlouhodobý problém nedostatečné 
kapacity školky a opakující se žádosti 
rodičů o samostatné ročníky v základ-
ní škole vedly k přípravám možného 
rozšíření stávající budovy. Celá akce 
byla spuštěna na podzim roku 2018, 
smlouva s vybraným projektantem 
byla podepsána 21. 12. 2018. V první 
fázi došlo k zaměření a zhodnocení 
současného stavu budovy, do této doby 
byly k dispozici pouze původní nebo 
dílčí nákresy. Následovalo několik 
pracovních setkání jak s projektantem, 
tak i zástupci školy a dlouhé diskuze 
v rámci veřejných zasedání zastupitel-
stva nad možným řešením nevyhovující 
situace. Nakonec po konzultacích se 
zástupci obou DSO (dobrovolný svazek 
obcí), kterých je obec členem, a zjiště-
ných možnostech financování (dotační 

Rok 2020 v  obci Žichlínek
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opět SUS, průběžně s DSO (žádost 
o dotaci) a nakonec ještě jednou, už 
s jiným restaurátorem, o případných 
změnách. První telefonát uskutečněn 
7. 11. 2018, socha po renovaci insta-
lována zpět na své místo 11. 11. 2020. 
Mezitím došlo k výměně restaurátora, 
k podstatnému snížení navrhované 
cena (cca o 120 000 Kč) a získání 
dotace ve výši 100 625 Kč. Socha 
získala nový, vyšší podstavec z původ-
ních, na místě nalezených materiálů, 
doplněných o nové pískovcové bloky. 
Doplněno bylo neuvěřitelné množství 
ulomených detailů a samozřejmě i kusy 
větší, renovované dle dostupných histo-
rických pramenů. Výsledná spoluúčast 
obce na této akci byla konečných 43 125 
Kč. A socha ať dělá radost nejen nám, 
ale i generacím příštím.

------------------------------------------------

Z dalších, připravovaných projektů 
stojí za zmínku „Oprava podlah, zdí 
a věže hasičské zbrojnice“. Akce, která 
byla bohužel několikrát odložena a na 
kterou se nakonec podařilo díky zástup-
cům SDH v roce 2020 získat nemalou 
dotaci. Tato akce bude realizována 

v roce 2021.

Neméně důležitou akcí je i nákup trak-
toru se sekacím ramenem pro Služby 
obce Žichlínek. Jako jedna z mála obcí 
máme dokonce 3 zaměstnance s řidič-
ským oprávněním na traktor, ale žádný 
traktor. Tento nedostatek bude také 
napraven v roce 2021.

Ve fázi rozpracování je i první část 
chodníků, konkrétně od obecního úřa-
du k obchodu Qanto. Po počátečních 
problémech, hlavně se zaneprázdně-
ností zvoleného projektanta, nastávají 
problémy další, a to se souhlasem něko-
lika dotčených občanů v trase plánova-
né stavby. Tento případný nesouhlas, ať 
už z jakýchkoliv důvodů, může stavbu 
oddálit o několik dalších let, naštěstí jí 
však nemůže zcela zabránit. I přes veš-
kerou snahu o dohodu ze strany obce je 
realizace při nejlepší možné konstelaci 
možná nejdříve v roce 2022.

Z menších projektů je vhodné zmínit 
realizaci veřejného dětského hřiště na 
nově upravené ploše u „Myslivny“. 
V plánu je několik houpaček, skluzavka 
se stěnou na lezení a vodní hrátky na-
pojené na stávající studnu. V současné 

době byla podána žádost o dotaci.

Plánů je mnoho, představy ambiciózní, 
bohužel peněz nepřibývá, a i chyby 
se stanou. Přesto se současné zastu-
pitelstvo nevzdává a pracuje na plné 
obrátky.

Tímto bych chtěl zároveň apelovat na 
občany, zajímejte se o dění v naší obci. 
Rozporovat léta připravovanou akci na 
poslední chvíli je velice nešťastné pro 
všechny zúčastněné a bohužel i větši-
nou zbytečné. Jak si zde můžete přečíst, 
žádná z akcí se nezrodila přes noc 
a žádná z nich není tajná. Proto prosím 
sledujte obecní stránky i facebook a po-
kud můžete, choďte na veřejná zasedání 
zastupitelstva, každý názor se počítá, 
a můžeme tak společně předejít zbyteč-
ným chybám a nedorozumění. Stejně 
tak platí, že veškeré materiály týkající 
se akcí už realizovaných, současných 
i připravovaných jsou veřejně přístupné 
a po dohodě vám je rádi představíme 
i s vysvětlením.

Do nového roku vám všem přeji hlavně 
hodně zdraví a domácí pohody.

Ladislav Skalický, místostarosta obce

Jak jste si jistě všichni všimli, obec 
Žichlínek poměrně radikálně změnila 
způsob ukládání tříděného odpadu. 
Všechny domácnosti v obci získaly 
zdarma popelnici o objemu 240 l jak na 
plasty, tak i na papír. Pro velký úspěch 
tedy znovu PROSÍME, TŘIĎTE 
ODPAD, nejde zde pouze o ekologic-
kou rovinu, ale i neustále navyšovanou 
rovinu finanční. Ukládání směsného 
odpadu je rok od roku dražší a raději 
bychom stavěli dětská hřiště, nebo opra-
vovali obecní cesty, než abychom platili 
statisíce za vývoz odpadů.

Pro vaši představu. Za svoz veškerých 
odpadů v roce 2019 obec uhradila 
806 749,48Kč (z toho 347 835,78 za 
směsný odpad). Pro srovnání, v roce 
2015 byla tato částka celkem za veškeré 
odpady 504 084 Kč. V roce 2019 bylo 
od občanů na poplatcích vybráno 
373 204Kč, od společnosti EKO KOM 

získáno 174 972 Kč a zbylých více než 
250 000Kč doplatila obec. Poplatek 
za svoz popelnic je od roku 2010 stále 
stejný (400 Kč) a množství netříděného, 
komunálního odpadu stále vyšší (ak-
tuálně takřka 150 000 tun/rok). Počet 
obyvatel se v rámci porovnávaných roků 
(2015/2019) zvýšil o 38 osob. Matema-
tika jednoduchá, přesto hrozivá.

Nový systém svozu nám přináší po-
drobný přehled o třídění odpadu v naší 
obci. Každá z popelnic je vybavena 
unikátním čipem s uvedeným číslem 
popisným a při svozu je pod tímto 
označením vážena. Velká sběrná místa 
(papír/plast) byla zrušena a popelnice 
o objemu 1 100 l byly ponechány pouze 
u bytových domů, u myslivny, školy a na 
plasty i u hřbitova. Už nyní, po několika 
málo týdnech od zrušení sběrných míst, 
došlo k podstatnému zlepšení čistoty 
kolem zbylých kontejnerů, snad nám 

to vydrží. Zároveň s touto akcí byly 
osloveny podnikatelské subjekty v obci 
s žádostí o informace, jak je v dané firmě 
nakládáno s odpadem. Na problémová 
místa se hodláme zaměřit ještě podrob-
něji než doposud. Zároveň stále platí 
příslib obce, pokud někomu z občanů 
nestačí jakákoliv z přidělených popel-
nic, prosím obraťte se na nás, pokud 
je požadavek oprávněný, bude vám 
dovezena další.

Závěrem bych rád zopakoval obligátní: 
TŘIĎTE ODPAD, MÁ TO SMYSL. 
Pokud z jakéhokoliv důvodu nevnímá-
me smysl ekologický, ten ekonomický 
je celkem jasný. Svoz netříděného, 
komunálního odpadu je čím dál dražší, 
naopak za tříděný odpad je obci place-
no, ne moc, ale lepší než nic.

Ladislav Skalický
místostarosta obce

Odpady v roce 2021
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SVOZ ODPADŮ V  ROCE 2021

Měsíc
Směsné odpady popelnice Svoz plastu popelnice Svoz papíru popelnice

úterý (v  sudém týdnu) úterý (v  lichém týdnu) pondělí (v  lichém týdnu)

Leden 12 26  5   4   

Únor 9 23  2   1   

Březen 9 23  2 30  1 29  

Duben 6 20  27   26   

Květen 4 18  25   24   

Červen 1 15 29 22   21   

Červenec 13 27  20   19   

Srpen 10 24  17   16   

Září 7 21  14   13   

Říjen 5 19  12   11   

Listopad 2 16 30 9   8   

Prosinec 14 28  7   6   

SKLO: 3.  únor; 5.  květen; 4.  srpen; 3.  listopad

KOV: 5.  leden; 9.  březen; 11.  květen; 13.  červenec; 14.  září; 16.  listopad

Jubilanti 80 a  více let 
ve 4. čtvrtletí roku 
2020

Helena Mačátová, 82 let,
Marie Dařílková, 91 let,
Jaroslav Cach, 87 let,
Vladimír Bříza, 82 let,
Anna Svitková, 82 let,
Ludmila Tarešová, 90 let,
Emilie Kosová, 91 let,
Josef Tareš, 94 let.

Srdečně blahopřejeme a do 
dalších let přejeme hodně 
zdraví a pohody!

Jubilanti

Na poldru 1. ledna 2021; foto: Marie Křivohlávková  


